



Referat fra lokalrådsmødet mandag d. 15 maj 2023 kl. 19.00 i blok U på skolen i Vejby.

0. Konstituering.
1. Godkendelse af referat fra sidste møde.
2. Meddelelser fra lokalområdet.
3. PR-aktiviteter: Næste nummer af Vejby Nyt uddeles senest i weekenden den 10.-11. juni 2023.
4. Løbende aktiviteter.
5. Nye rådssager:
Biodiversitetsprojekterne drøftes.
Menighedsrådet betaler 10.000 kr.
Hvem betaler resten?
6. Permanente aktiviteter: Evaluering af generalforsamlingen den 24. april 2023.
7. Nyt fra foreningerne (7.1 - 7.8).
 - 7.1 .Vejby Borger-og Grundejerforening
 - 7.2 . Grundejerforeningen Melhøj Park.
 - 7.3 . Grundejerforeningen Kælderbjerg og Saxenkol.
 - 7.4 . VIF.
 - 7.5 . Forsamlingshuset.
 - 7.6 . Menighedsrådet.
 - 7.7 . Skolen.
 - 7.8 . Trongårdsklubben.
8. Kontakt til lokalforeningsrådet og de andre lokalråd.

Deltagere: Erik, Michael, Sofie, Niels Jørgen, Nanna, Lars, Ulla og Bente.
Afbud fra Bent, Bill og Lis.
Fraværende Mie og Werner.
Erik bød Sofie velkommen, som deltager for Melhøj Park i dag.

Ad.0.

Erik genvælges som formand, Michael som næstformand, Lis som kasserer og Bente som sekretær.

Ad.1.

Godkendt.

Sd.2.

Lokaldysten finder sted d. 24/5 kl. 17.00 – 19.00. Der skal gerne deltage så mange som muligt. I år er der tre byer, der deltager: Annisse, Søborg og Vejby. Sidste år var der 5. Ruterne er blevet ændret noget i år i forhold til sidste år. Gå og løbe ruten er indenfor på idrætsbanerne, cykel ruten bliver igennem byen, den er på ca. 1 km. Der bliver start og mål samme sted på Idrætspladsen, hvor der er frugt og vand til alle, når de kommer i mål og måske også musik. Sidste år var der præmier til de byer, hvor der var gået, cyklet eller løbet flest kilometer, men kommunen støtter ikke projektet i år, så der er nok ingen præmier i år, men Niels Jørgen siger, at det vigtigste er, at man får nogle gode timer med fællesskab og bevægelse.

Ad.3.

Se dagsorden. – Kirsten Moustén har spurgt, om bladet kan blive udvidet med 4 sider. Kirsten har sendt flere forslag med priser på dem. Michael foreslår, at vi godkender, at der bliver 4 sider mere i dette blad, da økonomien for bladet godt kan klare det denne gang; men det skal nok aftales fremover for hvert blad, om økonomien kan bære 4 sider mere. Nanna vil meget gerne have, at skolen kan få det samme stof med i Vejby Nyt, som er med i Tisvilde Nyt, hvilket ikke altid har været muligt, fordi Tisvilde Nyt normalt har flere

<p>9. Kontakt til kommunen.</p> <p>10. Kontakt til Hovedstadsregionen.</p> <p>11. Danske Landsbyer: Lis har videresendt div. nyhedsbreve.</p> <p>12. Div. meddelelser: Herunder FLAG og LAG.</p> <p>13. Intern administration og økonomi.</p> <p>14. Næste møde: Forslag: Mandag den 12. juni 2023.</p> <p>15. Eventuelt.</p>	<p>sider end Vejby Nyt. Ulla vil meget gerne have, at bladene udkom samtidigt, så Kirkens arrangementer kunne læses på samme tid i Tisvilde og Vejby. Niels Jørgen vil tale med Allan, om det kan lade sig gøre. Allan står for uddelingen af bladene i Tisvilde. Vejby Borger-og Grundejerforening har bedt Kirsten om ikke at sætte noget i Vejby Nyt fra dem, før hun hører nærmere, da det skal drøftes på et bestyrelsesmøde, hvilke annoncer de gerne vil have i bladet. Michael kontakter Kirsten og giver besked på, at det er i orden med de 4 sider mere i dette blad.</p> <p>Ad.4. Naturens Dag søndag d. 10/9 Planlægges på næste møde.</p> <p>Ad.5. Vedr. biodiversitet projektet: - Erik har sendt en ansøgning til "Faunastriber i Nordsjælland" og vores projekt er blevet godkendt. For 1.900 kr. ex. Moms kan vi få klargjort op til 2.400 m² jord og sået for 950 kr. Der vil blive sået med 2 årige planter fra både de udenlandske og de danske planter på jorden ved Vesterled. Vedr. jorden på "Præstens Mark". Bent Ole, som Vibeke har anbefalet, skal have 13.000 kr. for dette arbejde. Menighedsrådet vil betale 10.000 kr., men der mangler så 3.000 kr. Niels Jørgen anbefaler, at Erik søger "Musik i Lejet" igen om de sidste 3.000 kr., og får vi dem ikke, så må Lokalrådet betale de 3.000. Vi har stadig penge, så vi kan klare denne udgift, fordi vi fik penge i overskud, da vi fik godkendt vores projekt om "Kløverstierne"; men pengene skal jo bl.a. bruges på, at holde "Kløverstierne" ved lige. Ulla gør opmærksom på, at graverne kan ikke deltage i klargøring og pasning af området på "Præstens Mark", da de har deres arbejdstid helt fyldt op, med de opgaver de har i forvejen. Trælasten har doneret nogle af frøene, som børnene fra skolen har sået. Nanna vil sørge for, at der kommer skilte op, der henviser til biodiversitets områderne på Vesterled og "Præstens Mark"</p> <p>.</p>
---	--

Ad.6.

Vedr. generalforsamlingen: - Det var et flot indlæg Borgerrådgiver Thomas Green-Andersen kom med. Selve generalforsamlingen gik fint; men desværre var der meget få tilhørere i år, kun det halve af det der plejede at være. Niels Jørgen er blevet i tvivl, om det er lovligt, at tilhørerne ved vores generalforsamling nævnes ved navn i referatet. Det vedtages at ved næste generalforsamling, spørger vi tilhørerne, om det er i orden, at deres navne står i referatet. Nanna foreslår, at emnet inden generalforsamlingen næste år kunne være oplysninger om boliger f.eks. regler for de forskellige typer boliger m.m. Michael har undersøgt reglerne for ladestandere. Michael har sendt Ladestanderbekendtgørelsen fra ”Trafik-, Bygge-og Boligstyrelsen til mig, den videresender jeg til jer. Her fremgår det, at ved alt nybyggeri med over 20 parkeringspladser skal der sættes ladestandere op, og kommunen skal sætte ladestandere op på de parkeringspladser de ejer, hvor der er over 20 pladser. Gribskov Kommune har omkring 30 ejendomme, der er omfattet af dette. Kirken har også fået besked på, at de skal sætte en ladestander op

Ad. 7.1. – 7.8.

Ad. 7.1.

Der var generalforsamling d. 26/4-23. De bestyrelsesmedlemmer der var på valg blev genvalgt. Kasserer er Jesper Ewald efter Peiter, som desværre er død. Lokalrådets forslag om, at VBG igen ville betale 1.000 kr. pr. blad til Vejby Nyt, blev udsat til beslutning til næste generalforsamling.

Ad.7.2.

Intet nyt.

Ad.7.3.

Intet nyt.

Ad.7.4.

Der bliver Sct. Hans bål igen i år. Båltaler bliver Poul, som er formand for Fitness, Poul

er også stand up komiker, så det bliver spændende, hvilken bårtale, det bliver i år. Mads Wedderkopp vil stå for musikken igen. Der er fodboldskole igen fra 25/6. Niels Jørgen skal til møde med formanden for "Kultur og Fritid" og Borgmesteren, da der er problemer med underlaget på kunstgræsplænen. Niels Jørgen skal drøfte, om VIF kan få tilskud til at løse problemet.

Ad.7.5.

Datoerne på de forskellige arrangementer står i Vejby Nyt.

Ad.7.6.

Ulla efterlyser en kalender med datoerne for de forskellige arrangementer i byen. Menighedsrådet har lige afholdt det årlige møde, hvor de fortæller om deres arbejde og fremtidige projekter m.m. Der kom kun 5 tilhørere, fordi der var generalforsamling i Vandværket samtidigt. Menighedsrådet serverede mad til mødet, og da der plejede at være et meget større fremmøde, så var der rigeligt med mad. Michael vil gerne lægge en sådan kalender ind på vores hjemmeside, men for den skal fungere, skal der være én person, der sørger for, at de forskellige begivenheder kommer med i kalenderen, og de forskellige foreninger og bestyrelser m.m. skal huske at give besked om deres arrangementer. Michael foreslår, at Lokalrådet kontakter de forskellige instanser for at høre, om de vil være interesseret i en sådan kalender. – Mange kirker har fået tilskud til deres varmeregning; men det kan Vejby og Tibirke kirke ikke få, fordi de er opvarmet med fjernvarme, og det er så billigt, så det giver ingen tilskud.

Ad.7.7.

Der er den store "Naturuge" i uge 21. Emnerne er inddelt i forskellige grupper efter alder. Indskolings klasserne har om insekter, de mellemste klasser har et emne, der hedder "Ny i min by", og de største klasser skal selv finde frem til nogle emner, der kan være aktuelle. Bl.a. er kirkegården et af emnerne, som børnene skal arbejde med. Så lægges der

skema for næste år, og onsdag d.17/5 er sidste skoledag for de store.

Ad.7.8.

Generalforsamling og 25 års fødselsdag d. 19/4, der var færre deltagere, end der plejer at være, men som altid et flot arrangement. De forskellige aktiviteter holder ferie undtagen Stavgang, der har tur til Nekselø d. 8/6. Der er fortsat problemer med at få lokaler til de forskellige aktiviteter.

Ad.8.

Erik og Michael deltog ikke i det sidste møde i Lokalforeningsrådet, men Michael har fået tilsendt referatet, og hvor det fremgår, at der fortsat er problemer i Ramløse med kloakudledningen, som bliver ført ud i Arresø. Kommunen er kommet med en meget dyr løsning, men beboerne ønsker en anden løsning, som kommer til at koste beboerne mindre. I Gilleleje er der problemer med nogle dispensationer til nogle restauranter. Michael har sendt referatet til mig, som jeg videregiver til jer.

Ad.9.

Vedr. biodiversitet: Se under pkt. 5.

Ad.10.

Intet nyt.

Ad.11.

Se dagsorden.

Ad.12.

Intet nyt.

Ad.13.

Intet nyt.

Ad.14.

Næste møde mandag d. 12/6-23.

Ad.15.

Niels Jørgen har nogle oplysninger med om "Lokaldysten", som han beder os om, at lægge, hvor folk vil se dem.
